
ČESKÉ OKÉNKO 22 

_______________________________________________________________ 

KDY X KDYŽ 

 

Kdy je adverbium a znamená 

when. 

 

Kdy jsi měl kolo?          

 
 

Kdy pojedeš do Brna? 

 

Nevím, kdy tam pojedu.  

Když je spojka (conjunction) a znamená:  

 

1. when (in past tense) 

Měl jsem kolo, když jsem byl malý kluk. 

 

2. if, in case 

Když nebudu unavený, pojedu tam v pátek.  
                                 

_______________________________________________________________ 

ČAS JE NĚKDY PROBLÉM 

 

Helena: Ahoj miláčku, už jsem tady. Nečekáš na mě dlouho?  

 

Pavel: Jen pár hodin. Kdy jsi odešla z práce? 

 

Helena: Hned ti to vysvětlím. Když jsem v práci měla pauzu 

na oběd, skočila jsem do obchodního centra a tam jsem 

potkala Moniku. Víš, kdo to je, ne? Seznámili jsme se 

tenkrát, když jsme byli na dovolené na Sicílii.  

 

Pavel: Jsem rád, že jsi viděla Moniku, ale to bylo kolem oběda 

a teď je 8 hodin večer. 

 

Helena: Ale půl hodiny na kávu bohužel nestačí. V kavárně 

jsme byly po práci. Tak se na mě, prosím, nezlob, uvařím ti 

dobrou večeři a když budeš chtít, udělám taky nějaký drink. 

 

 

_______________________________________________________________ 

SLOVNÍČEK 

 miláček – sweetheart 

pár – a few 

hned – right away 

vysvětlit – to explain 

skočit – to pop into 

tenkrát – at that time, then 

bohužel – unfortunately  

nestačí – is not enough   

po – after 

Nezlob se na mě. – Don’t be mad at me. 

______________________________________________________________ 

KVÍZ 

 

Doplňte kdy nebo když: 

  

1. Byla jsi v kavárně, __________ jsem ti telefonoval? 

2. Víš, __________ večer přijdeš domů? 

3.  __________ mám čas, jdu plavat. 

4.  __________ půjdeme na pivo? 

5.  Přijdu, __________ nebude pršet. 

 

KLÍČ: 1. když, 2. kdy, 3. když, 4. kdy 5. když


